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Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 164 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om en 
lanclsce.nt1'Ctl for undervisningsmidler. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
208) findes i tidenden sp. 6305). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 138 stemmer; 28 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om steri- 
lisation og hastration. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
122) findes i tidenden sp. 6314). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 163 stemmer; 3 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om em- 
bedslægeinstitutioner in. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
164) findes i tidenden sp. 3609, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 2081). 

Der var stillet 9 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhalld- 
ling under ét. 

Honning' Jensen: Man kan vist roligt sige, 
at det altafgørende spørgsmål ved behand- 
lingen af lovforslaget om embedslægeinstitu- 
tioner har været, om embedslægen skal an- 
sættes under staten eller under amtskom- 
munerne. Som jeg gav udtryk for ved første 
behandling, er det mit partis ønske at anbe- 
fale indenrigsministerens forslag om at an- 
sætte embedslægerne under staten. Det er 
stadig væk vor opfattelse, at embedslæger- 
nes overordentlig vigtige opgaver bedst kan 
løses, hvis embedslægen placeres som en 
over for amterne og kommunerne neutral 
skikkelse. Især embedslægens store rolle i 
forbindelse med den kommende miljølov 
gør, at vi nærer den største betænkelighed 
ved at følge KVRs forslag om at ansætte 
embedslægerne under amterne. 

De samme partier har under udvalgsar- 
bejdet og i øvrigt også ved første behandling 
udtrykt stor bekymring for, at embedslæge- 
ordningen under staten vil påføre amterne 
og kommunerne store udgifter til honorarer 
og vederlag til embedslægerne for rådgiv- 
ning m. v. til amterne og kommunerne. På 
et spørgsmål har indenrigsministeren over 
for udvalget oplyst, at der ikke i dag ydes 
embedslægerne honorar eller vederlag for 
den rådgivning, der ydes amtskommuner, 
kommuner og sundhedskommissioner, jfr. § 
16 i lov om embedslægevæsenets ordning. 
Efter indenrigsministerens opfattelse er der 
endvidere ingen mulighed for, at der frem- 
over kan opstå honorar m. v. for embedslæ- 
gernes rådgivning for amtskommuner og 


